



Side Event

You thought quitting smoking was hard? Try using a toilet.

14th March 2012 - 19:15 to 20:15 - Room: Sormiou PC 12, Palais des congrès
6th World Water Forum Marseilles, 2012

convened by the Global Community of Practice on Sanitation and Hygiene and Water Supply & Sanitation Collaborative Council (WSSCC)

Why people do or don't use toilets, wash or don't wash their hands? The session will be an open and frank debate on the precise behaviours that sanitation practitioners are looking to impact.

We know that technology alone does not work. Handwashing and fixed point defecation is a start, but ensuring everyone has, and uses, an appropriate toilet depends on achieving multiple behaviour changes at a broad scale. People's every day habits and choices are based on what they like, need or want, not on what they know is 'right'. A better grasp of the human dimension is key to successfully achieving sustainable impacts in sanitation behavior change. Not only should human behavior choices be better understood -- they should be the starting point!

In the spirit of open and frank debate, everybody is welcome to contribute on an individual basis leaving organizational affiliations aside. The debate will be facilitated by an expert in the domain of behaviour change in health and social development. Session highlights, questions raised and take home points will be captured and feed into a wider global conversation on behaviour change facilitated by the Global Community of Practice in Sanitation and Hygiene.

Programme: this session will be a facilitated debate asking for an active participation from the audience. The main language will be English with French translation of key points. Both English and French speaking contributors are welcome

Keynote & Facilitated by : Asiya Odugleh-Kolev, Team Leader, Behavioural and Social Interventions (World Health Organization).

Places may be limited – if possible please confirm your attendance to shcopadmin@wsscc.org.

LE TEMPS DES SOLUTIONS

www.worldwaterforum6.org

www.solutionsforwater.org



ARRETER DE FUMER A ETE DIFFICILE ? ESSAYEZ D'UTILISER DES TOILETTES.

14th Mars 2012 - 19:15 to 20:15 - Salle: Sormiou PC 12, Palais des congrès
6th World Water Forum Marseilles, 2012

Communauté de Pratique Globale sur l'Assainissement et l'Hygiène et Conseil de Concertation pour
l'Approvisionnement en Eau et l'Assainissement (WSSCC)

Pourquoi est-ce que les gens utilisent ou pas des toilettes, se lavent ou pas les mains ? Cette session se déroulera sous forme de débat ouvert et franc sur les comportements précis que les praticiens de l'assainissement cherchent à influencer.

Nous savons que la technologie seule ne suffit pas. Le lavage des mains et un point fixe de défécation sont un début, mais s'assurer que chacun a, et utilise, des toilettes appropriées dépend d'une multitude de changements de comportements à grande échelle. Les habitudes et choix quotidiens des gens sont basés sur ce qu'ils aiment, désirent, ou sur ce dont ils ont besoin, non pas sur ce qu'ils savent être 'juste'. Une meilleure saisie de la dimension humaine est essentielle afin d'obtenir un impact soutenable sur les changements de comportement dans le domaine de l'assainissement. La compréhension des choix comportementaux humains ne doit pas seulement être améliorée– elle devrait être le point de départ !

Dans l'esprit d'un débat ouvert et franc, chacun est invité à contribuer d'un point de vue individuel et laisser les affiliations organisationnelles de côté. Le débat sera facilité par un expert dans le domaine du changement de comportement dans la santé et le développement social. Les points forts de cette session, questions soulevées et conclusions seront pris en compte et intégrés dans un débat global plus large sur le changement de comportement facilité par la Communauté de pratique globale sur l'assainissement et l'hygiène.

Programme: cette session se déroulera sous forme de débat facilité exigeant une participation active du public. La langue principale sera l'anglais avec la traduction française de points clés. Les participants anglophones et francophones sont bienvenus.

Discours d'ouverture & Facilité par : Asiya Odugleh-Kolev, Team Leader, Behavioural and Social Interventions (World Health Organization).

Les places peuvent être limités – si possible veuillez confirmer votre participation à shcopadmin@wsscc.org

TIME FOR SOLUTIONS

www.worldwaterforum6.org

www.solutionsforwater.org